

Referat fra møde i lokalrådet 26/4-23

Ad. 1 Godkendelse af referatet fra GF og det efterfølgende møde

Det skal være 2 referater og ikke et samlet, da GF-referatet skal i bladet.

Derudover var der mindre rettelser, som Hanne indarbejder og fremsender efterfølgende de opdaterede referater til bestyrelsen.

Ad. 2 Håndtering af solcellesagen. Der er møde i kommunen den 27. april kl. 19.30

Mathias orienterede om sagen, hvor Gitte Bergstrøm og formanden for Foreningen Hillerød Lokalbeskyttelse havde inviteret til møde i Nr. Herlevs sognehus tirsdag den 18. april, for at diskutere hvad der kan gøres, for at få mest muligt indflydelse på lokalplansprocessen, så der bliver taget hensyn til både naturen og borgerne.

Alle kommuner er blevet bedt om at melde ind, hvor de har egnede arealer, og Hillerød har 3 steder i Kommunen hvor det er egnet til at anlægge en solcellepark. Det bedst egnede er udpeget til at være trekanten ml. Skævinge, Meløse og Store Lyngby, de næstbedst egnede er Nr. Herlev og Gørløse, hvor European Energy vil anlægge i alt 180 hektar solcelleparker.

Det aftales at Lokalrådet deltager i mødet på kommunen, lyttende og konstruktive og tager en rolig tilgang, da Foreningen vil tage den kritiske tilgang.

Ad. 3 Planlægning af møder omkring helhedsplanen for Hammersholtområdet

Annette er tovholder på at få lavet en grov-skitse til arbejdet i samarbejde med Svend og Mathias, som skal ende ud i et dialogmøde med borgerne i området.

Håbet er, at der i fællesskab kan blive udpeget et område til at bygge seniorbolig-fællesskaber, evt. på grunden hvor "papiruldsfabrikken" ligger, jf. oplægget for Lokalrådet i efteråret.

Ad. 4 Status og evt. Koordination vedr. Jubilæet. Herunder drøftelse af annoncering

Hanne og Svend er tovholdere. Følgende er fastlagt til jubilæumsfesten, den 13. maj kl. 13-17:

- Forventer 150 deltagere
- Der købes færdige bradepandekager fra Dagrofa
- Madvogn med pølser, Thai-mad og søde pandekager
- Øl, vand, te og kaffe
- Der kommer hjælp til servering
- Vi stiller gasgrill til rådighed, til dem som ønsker at "hænge ud" og hygge med hjemmebragt mad til grillen.
- Kirsten laver udkast til plakat (A2) til lygtepælene. Svend og Per taler om praktik og print
- Tom laver artikel til Amtsavisen

- Der skal være noget at se på til festen, evt. planerne til Favrholt stationsby, solcelle-sagen, et udvalg af de gamle borgeraviser samt planerne for seniorbolig-fællesskaberne.

Lokalrådet mødet kl. 11 på dagen i BIF.

Ad. 5 Redaktionelt

Der udestår:

- Leder fra Mathias
- Referat fra GF med formandens beretning i bilag.

Ad. 6 Dato og emner til næste møde

Planlagte møder:

- 13/5-23: Jubilæumsfest
- 6/6-23: bestyrelsesmøde hos Tom
- 9/8-23: Redaktionsmøde

Punkter til mødet 6. juni:

- Status på solcelleparken, frist for høringssvar 8. juni 2023
- Status på helhedsplanen for Hammersholtområdet
- Hvor holdes mødet den 9/8-23?

Deadline til borgeravisen:

- 19/8-23
- 28/10-23

Ad. 7 Evt.

Svend fortalte, at der nu er 2 som har tilmeldt sig, via FB-opslag, til første møde i trafikudvalget i Hammerholt, der afholdes til maj.